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Høringssvar fra Hoved-MEDudvalget for Psykiatrien 

vedrørende forslag til Politisk Sparekatalog 2024 

 

Hoved-MEDudvalget for Psykiatrien behandlede den 10. november 
2023 forslag til Politisk Sparekatalog 2024.  
 
I sin drøftelse af sparekataloget har HMU fokuseret på, hvordan 
forslagene i sparekataloget kan påvirke Psykiatriens evne til at sikre 
optimal behandling af patienterne samt facilitere tilknytning og 
rekruttering af medarbejdere. 
 
HMU bemærker, at forslaget om at afregne al kørsel til lav takst og 
efter merudgiftsprincippet, kan have betydelig indflydelse på 
Psykiatrien, der unikt er geografisk spredt over hele regionen og 
desuden udfører en betydelig mængde udkørende funktioner. Det vil 
have en betydelig negativ effekt på medarbejdere og ledere der har 
funktion på flere matrikler og for de medarbejdere der varetager 
udkørende funktion. 
 
I sparekataloget angives det at der kan forventes ekstra udgifter til 
tjenestebiler. HMU mener desuden at der skal forventes ekstra 
arbejdstid, hvis flere medarbejdere vælger at køre omkring 
arbejdsstedet for eventuelt at anvende en tjenestebil, i stedet for at 
køre direkte fra hjemmet til mødestedet eller mødet med patienten. 
 
Forslaget om merudgiftsprincippet (trekantskørsel) indebærer, at der 
kun udbetales kørselsgodtgørelse for kørsel ud over afstanden 
mellem hjemmet og arbejdspladsen, og kompensation sker derfor via 
befordringsfradraget. Det bemærkes, at man kun kan opnå 
befordringsfradrag hos SKAT, hvis man faktisk møder ind på 
arbejdspladsen. Dette betyder, at kompensationen ikke opnås 
gennem befordringsfradraget.  
 
Transport er forudsætning for en del udkørende funktioner. 
Medarbejderne, der varetager disse funktioner har en berettiget 
forventning om at man kompenseres på samme niveau, som da man 
indgik (ansættelses)aftalen.  
 
HMU finder det udfordrende at se, hvor der opnås en faktisk 
besparelse med disse forslag. Tværtimod vil det potentielt medføre 
en stigning i antallet af tjenestebiler, hvilket ikke vil være i tråd med 
regionens bæredygtighedsdagsorden samt betyde mindre fleksibilitet 
for medarbejdere. Dette kan også påvirke patienter, der modtager 
besøg af udkørende teams. Det kan formodes, at antallet af 
hjemmebesøg reduceres, hvis man i stigende grad vælger at bruge 
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tjenestebiler, som skal hentes og afleveres samme dag.  
 
HMU udtrykker desuden bekymring for, om spareforslagene vil 
påvirke Psykiatriens evne til at fastholde personale og rekruttere nye 
medarbejdere. Dette især i en tid, hvor der er akut behov for at sikre 
tilstrækkeligt personale til behandling af patienterne. 
 
Vedrørende forslag om opsigelse af lejemål på Tingvej, så har HMU 
besluttet, at Psykiatristabens LMU kan fremsætte bemærkninger 
hertil særskilt. Nedenfor essensen af svaret. 

Psykiatrien er et hospital på lige fod med andre hospitaler. Der er en 
bekymring for, hvilke signaler det vil sende, at Hospitalsledelsen og 
Psykiatristaben flyttes fra Tingvej til Skottenborg, hvorfor vores 
prioritet vil være, at vi bliver på Tingvej. Såfremt en flytning 
besluttes har vi følgende forventninger:  

• Tidlig og reel medindflydelse på både placering og indretning 
• En særskilt zone til Psykiatristaben, således at vi sidder samlet 

i en blok, og det skal fremgå tydeligt på skilte mm. at der er 
tale om pladser til Hospitalsledelse og Psykiatristab, således at 
det er tydeligt, at der ikke er tale om en koncernstab. 

• Hospitalsledelsen skal have eget mødelokale samt kontor 
• Samme antal flexrum inkl. videoudstyr til rådighed i 

Psykiatristabens område, som man har i dag på Tingvej. 
Herunder ønsker vi at vores video/telefonbokse flyttes med til 
Skottenborg til Psykiatristabens område – dette må ikke gå ud 
over arbejdspladsen for den enkelte medarbejder 

• Etablering af flere officielle mødelokaler på Skottenborg, 
herunder yderligere mindst et stort mødelokale, der ikke 
pludselig kan inddrages til politiske møder, hvilket kan betyde 
en merudgift for Psykiatristaben, hvis møder skal afholdes 
eksternt. 

• En opmærksomhed på arbejdsmiljøkravene i forhold til regler 
omkring dagslys, hvorfor vi ikke ønsker, at gangarealer 
inddrages til arbejdspladser. 

Endelig bemærker HMU, at der i forbindelse med omlægning af 
funktioner i Silkeborg bør være opmærksomhed på konsekvensen for 
patienter med parallelt forløb i medicinsk afdeling og psykiatrien. 

På vegne af Hoved-MEDudvalget for Psykiatrien 
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